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ДІЙОВІША ПЕРВИНКА — СИЛЬНІША ПРОФСПІЛКААТОМПРОФСПІЛЦІ УКРАЇНИ ВІДПОВІДАЮТЬ

Професійна спілка працівників
атомної енергетики та промисловості України

майдан Незалежності, 2
м. Київ, 01012

Департаментом пенсійного забезпечення Мініс-
терства соціальної політики України розглянуто звернен-
ня щодо відшкодування витрат Пенсійного фонду України
на виплату та доставку пенсій, призначених на пільгових
умовах, і повідомляється.

Відповідно до пункту 2 Прикінцевих положень Закону
України «Про загальнообов’язкове державне пенсійне стра-
хування» (далі — Закон) пенсійне забезпечення застрахова-
них осіб, які працювали або працюють на підземних роботах,
на роботах з особливо шкідливими і особливо важкими умо-
вами праці за списком №1 та на інших роботах із шкідливи-
ми і важкими умовами праці за списком №2 виробництв,
робіт, професій, посад і показників, затверджених Кабінетом
Міністрів України, здійснюється згідно з окремим законодав-
чим актом через професійні та корпоративні фонди.

До запровадження пенсійного забезпечення через
професійні та корпоративні фонди пільгові пенсії призна-
чаються за нормами Закону в рік досягнення пенсійного
віку та наявності трудового стажу, передбаченого Законом
України «Про пенсійне забезпечення».

При цьому зберігається порядок покриття витрат на
виплату і доставку цих пенсій, що діяв до набрання чинності
Законом.

Підприємства та організації вносять до Пенсійного
фонду плату, що покриває фактичні витрати на виплату і
доставку пенсій, призначених на пільгових умовах, до набут-
тя права на пенсію за віком відповідно до статті 26 Закону.

Діюча на сьогодні в Україні солідарна система загаль-
нообов’язкового державного пенсійного страхування
базується на засадах солідарності й субсидування, рівно-
правності застрахованих осіб щодо отримання пенсійних
виплат та виконання обов’язків стосовно сплати внесків на
загальнообов’язкове державне пенсійне страхування.

Внесення запропонованих змін до Закону потребува-
тиме додаткових витрат коштів та можливе лише за умови
визначення джерел їх покриття.

Разом з тим питання звільнення (часткового звільнення)
підприємств від відшкодування ними фактичних витрат на
виплату та доставку пільгових пенсій з урахуванням стажу
роботи із шкідливими та важкими умовами праці, здобутого
працівниками цих підприємств до введення в дію Закону
України «Про пенсійне забезпечення», неодноразово розгля-
далося на засіданнях за круглими столами з питань вдоскона-
лення пільгового пенсійного законодавства, учасниками яких
були зацікавлені центральні органи виконавчої влади та соці-
альні партнери, а також на засіданнях Національної тристо-
ронньої соціально-економічної ради.

Результатом вказаних фахових дискусій є проект Закону
України «Про внесення змін до деяких законів України щодо
пенсійного забезпечення окремих категорій осіб (щодо піль-
гового пенсійного забезпечення окремих категорій осіб
(реєстр. №2531а від 04.07.2013), внесений народними депу-
татами України Немілостівим В.О. та Гіршфельдом А.М.
Проектом акта пропонується замінити відшкодування фактич-
них витрат на виплату та доставку пенсій, за віком, призначе-
них на пільгових умовах, на сплату роботодавцями підвищеної
ставки єдиного внеску для виплати пільгових пенсій.

Прийняття законопроекту забезпечить надходження
коштів до Пенсійного фонду України у розмірі, що відповіда-
тиме фактичним надходженням коштів від підприємств на
відшкодування витрат на виплату та доставку таких пенсій, а
також створить економічні механізми стимулювання робо-
тодавців до поліпшення умов праці та виведення якомога
більшої кількості працівників із шкідливих важких робіт.
Директор Департаменту М. Шамбір
м. Київ, 2 липня 2014 року. №773/039/97-14

Про відшкодування витрат Пенсійному фонду
України на виплату та доставку пільгових пенсій

17 липня відбулося
засідання профкому пер-
винної профспілкової ор-
ганізації ДСП «Чорно-
бильська АЕС», що діє у
складі Атомпрофспілки
України. На засіданні Го-
лова Атомпрофспілки Ва-
лерій Матов надав спіл-
чанам інформацію про
ситуацію в атомно-енер-
гетичному комплексі, зок-
рема про хід підготовки
до зустрічі з Прем’єр-
міністром України, про рі-
шення, прийняті на колегії
профільного міністерства
(відбулося 15 липня) та
про втілення постанов IV
Пленуму ЦК Атомпроф-
спілки.

Особливу увагу було
приділено питанням, що
безпосередньо стосуються
працівників Чорнобильської
АЕС та зони відчуження: про
порядок нарахування пільго-
вих пенсій за Списком №1
для більшості осіб, які пра-
цюють у зоні відчуження.
Насамперед — про необхід-
ні заходи для остаточного
вирішення проблеми при-
значення та доставки пільго-
вих пенсій для працівників
підприємств зони відчужен-
ня.  З огляду на той факт, що,
починаючи з 2006 року, під-
приємства виробничо-гос-
подарського комплексу зо-
ни відчуження жодного разу
не отримали з бюджету в
повному обсязі коштів на
покриття Пенсійному фонду
України фактичних витрат на
виплату і доставку пільгових

пенсій і, як наслідок, не вико-
нують відтоді, з незалежних
від них причин, вимоги За-
кону, Пенсійний фонд Ук-
раїни регулярно звертається
до суду про стягнення зі зга-
даних суб’єктів господарю-
вання заборгованості з від-
шкодування їх витрат на
виплату і доставку пенсій,
призначених на пільгових
умовах.

Валерій Матов зазна-
чив, що ще до IV Пленуму
ЦК Атомпрофспілки фахів-
ці ЦК провели значну робо-
ту і за допомогою депутатів
змогли підготувати зміни
до відповідного законо-
проекту.

13 червня 2014 року на-
родним депутатом Рудь-
ковським М.М. було заре-
єстровано проект закону
«Про внесення змін до роз-
ділу ХV «Прикінцеві поло-
ження» Закону України
«Про загальнообов’язкове
державне пенсійне стра-
хування» (щодо виплати
пенсій особам, які брали
участь у роботах на те-
риторії зони відчуження).
Проект закону України «Про
внесення змін…» розроб-
лено фахівцями Атомпроф-
спілки та ДСП ЧАЕС.

Валерій Матов доповів
також про допомогу ЦК
Атомпрофспілки фахівцям
Державного агентства Ук-
раїни з управління зоною
відчуження у роботі над

продовженням терміну дії
постанови Кабінету Мініст-
рів України від 10.09.2008
року №831 «Про доплати
особам, які працюють у
зоні відчуження». Щоправ-
да, постанова Кабміну вже
значиться під №964, адже
вже тричі дію постанови
Уряд пролонговував. Дія
останнього продовження
завершується у 2014 році.

«Цей законопроект сьо-
годні проходить узгоджен-
ня в комітетах Верховної
Ради», поінформував Вале-
рій Матов. Він також від-
значив, що «є розуміння і
підтримка у вирішенні цьо-
го питання серед фахівців
Міністерства соціальної по-
літики. Є надія і на розумін-
ня міністра екології та при-
родних ресурсів України
Андрія Мохника.

«Супротив зберігається
поки що на рівні Мініс-
терства фінансів, — з огля-
ду на ситуацію в Україні
чиновники вважають пору-
шення такого питання за-
раз «не на часі». 

Разом з тим і Валерієм
Матовим і учасниками за-
сідання, членами ППО ЧАЕС
було відзначено той факт,
що безпосередньо профком
первинної профспілкової
організації Чорнобильської
АЕС усунувся від вирішення
згаданих питань, адміністра-
ція ЧАЕС також не докладає
видимих зусиль.

«В усі складні періоди
за нашої ініціативи органі-
зовувалися зустрічі з керів-
ництвом галузі, відбували-
ся засідання профільного
комітету Верховної Ради
України щодо вирішення
згаданих питань, інші захо-
ди. Натомість, особливо
протягом останнього пів-
річчя, відсутня ініціатива
перших керівників як адмі-
ністрації ЧАЕС, так і проф-
кому ЧАЕС», — сказав Ва-
лерій Матов. На засіданні
було прийнято рішення
ввести щотижневий пись-
мовий звіт керівництва
станції, зокрема, що ро-
биться для остаточного
вирішення питань призна-
чення та доставки пільго-
вих пенсій та щодо доплат
особам, які працюють у
зоні відчуження.

«Ми, як Профспілка,
завжди готові підставити
плече, в міру діапазону
нашого впливу озвучувати
на всіх владних рівнях про-
блеми, які провалюють
фінансове становище під-
приємств і зачіпають тру-
дові інтереси працівників
ЧАЕС і зони відчуження. Та
на сьогодні профком ППО
ДСП ЧАЕС намагаєть-
ся вимагати звітності про
виконану роботу ЦК Атом-
профспілки в односто-
ронньому порядку (це за-
сідання профкому ППО
ЧАЕС та звіт на ньому Го-
лови Атомпрофспілки від-
булися також за його ініціа-
тиви). Натомість повністю
відсутня звітність госпо-
дарника, що, зрештою, від-
мічали і деякі члени проф-
кому ППО ДСП ЧАЕС, з
чого можна зробити вис-
новки, що або така робота
не проводиться, або про
неї не надається інформа-
ції. Ситуація, що склала-
ся, не відповідає соціаль-
ним засадам: профспілка
й адміністрація мають бу-
ти соціальними партне-
рами у вирішенні соці-
ально-виробничих питань,
якщо йдеться про соціаль-
не партнерство».

ДСП ЧАЕС: саме соціально-виробнича активністьДСП ЧАЕС: саме соціально-виробнича активність
маємає бутибути основою партнерських відносиносновою партнерських відносин

Але це не про нинішнього керівника
ВП «Атоменергомаш» ДП НАЕК «Енерго-
атом». Після його довготривалої відсут-
ності (чотири місяці був на лікарняному та
п’ять місяців — у відпустці), після неодно-
разового звернення трудового колективу
до колишніх президентів Компанії і вже
до теперішнього з приводу його незадо-
вільної роботи, керівник ВП АЕМ з допо-
могою свого високопосадовця-покрови-
теля з Дирекції Компанії знов повернувся
у своє крісло.

Проте за час довготривалої відпустки
він не змінився ні в плані відповідальності
за виробництво, ні в ставленні до людей,
на що всі сподівались.

Знову, як дотепер, почались якісь
розслідування, переслідування тих, хто
«зрадив», покладання всієї відповідаль-
ності на всіх, крім себе. Постає запитання:
«Навіщо нам такий керівник, який ні за що
не відповідає?».

Так, плани розвитку, діаграми він на
папері малювати може, папір все стерпить.
Але, якщо уважно в них розібратися, бага-
то цікавого можна спізнати. Заморожена
на теперішньому рівні зарплата — так, це
актуально. Додатковий ФОП за рахунок

сторонніх замовлень — під великим сумні-
вом. Враховуючи минулі роки, видно, що
прибуток від сторонніх замовлень невели-
кий, хоча міг би бути й більшим, якби керів-
ник не мав  власної користі.

Щодо витрат на розвиток теж виника-
ють запитання. Вклали мільйони в КСБК
(Комбінат спеціальних будівельних кон-
струкцій, м. Нетішин) при «регіонівській»
владі, і згодом він (КСБК) кудись хутко зник.
Але наш керівник у своїх задумах розвитку
знову планує вкладати в цей комбінат вели-
кі гроші. Мільйони вкладені в якесь устатку-
вання (вібростенд), яке й досі не працює.
Всі ці підозрілі дії видно неозброєним оком.
Хотілося б знати, хто автор цих дій?

За довгої відсутності генерального
директора ВП АЕМ тимчасовий виконувач
його обов’язків змінив структуру підрозді-
лу, планував скоротити виробничі затра-
ти, розмістивши весь персонал на одному
майданчику, але новий-старий директор
намагається повернути назад у давно ми-
нуле. Аякже, він у новому штатному роз-
писі не генеральний директор, а просто
директор.

Невже цього всього не бачить керів-
ництво Компанії? Отже, прості робітники

бачать, що йде розвал підрозділу, що тим,
кому не вдалося розвалити в 2011—2013
роках, намагаються зробити це зараз.
Виходить, ті керівники, що майже призве-
ли до розвалу підприємства при колишній
владі, продовжують «керувати» й зараз.

ВП «Атоменергомаш» — дуже корисне
підприємство для атомної енергетики
України, при грамотному керівництві ста-
більно працювало б і приносило користь
державі. На цьому етапі підрозділ випус-
кає велику номенклатуру виробів для
атомної енергетики (різноманітні деталі
трубопроводів, різні види контейнерів для
сховища відпрацьованого ядерного пали-
ва — КРВ-200, БГК ССВЯП, блоки ТЕН КТ
тощо, виконує ремонти теплообмінного
устаткування електричних станцій). І до-
пустити розвал такого унікального підпри-
ємства «Енергоатом» просто не має права.

Але, на жаль, при великих змінах у
державі керівництво ВП АЕМ рухається в
зворотному напрямі.

ПОКАСЮК Василь Петрович,
фрезерувальник V розряду

ВП «Атоменергомаш»
Члени колективу

(загалом 15 підписів)

ЗВЕРНЕННЯ ДО ДИРЕКЦІЇ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

Кажуть, що двічі в одну й ту саму воду не увійдеш
«АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ

Редакції газети «Атомник України»

Міненерговугілля розглянуло ваше звернення
від 08.05.2014 №14-р щодо нагородження відомчи-
ми відзнаками «Шахтарська слава» трьох ступенів
працівників Державного підприємства «Східний гір-
ничо-збагачувальний комбінат» та повідомляє.

Наразі Міненерговугілля розробило ескізи нагрудних
знаків «Шахтарська слава» та «Шахтарська доблесть» і в
установленому порядку направило матеріали на узгод-
ження до Адміністрації Президента України.

Після отримання відповідного висновку Комісії дер-
жавних нагород та геральдики Адміністрації Президента
України щодо ескізів нагрудних знаків та реєстрації
Міністерством юстиції України змін до Положення про
відомчі заохочувальні відзнаки, затвердженого наказом
Міненерговугілля від 20.02.2013 №67, працівники Дер-
жавного підприємства «Східний гірничо-збагачувальний
комбінат» матимуть право нагороджуватися відомчими
відзнаками «Шахтарська слава» та «Шахтарська доб-
лесть».
З повагою
Заступник міністра енергетики
та вугільної промисловості України В. Улида
м. Київ, 6 червня 2014 року. №03/16-3759
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ПРОТЕСТНІ АКЦІЇ ПРОФКОМУ ДЕРЖАВНОГО ПІДПРИЄМСТВА

На початку липня праців-
ники ДНВП «Цирконій» знову
провели мітинги протесту —
біля Дніпропетровської обл-
держадміністрації та Дніпро-
дзержинського міськвикон-
кому проти систематичного
порушення чинного законо-
давства на підприємстві: за-
боргованість із заробітної
плати за 10 місяців перевищи-
ла 10 млн. грн., з липня 2012
року через заборгованість під-
приємства з ЄСВ страховий
пенсійний стаж працівникам
не зараховується. Трудовий
колектив розуміє, що без ви-
робничої діяльності підприєм-
ства вирішити ці питання не-
можливо, тож однією з вимог
трудового колективу було «від-
новлення виробничої діяль-
ності   підприємства». Роботу і
заробітну плату вимагає від
адміністрації трудовий колек-
тив. На мітингах прийнято від-
повідну резолюцію. У ній, зок-

рема, зазначається, що адмі-
ністрація підприємства не дає
чіткої відповіді працівникам на
запитання про суми та дати
погашення заборгованості із
зарплати. Натомість склада-
ється враження, що заборго-
ваність найближчим часом не
збираються виплачувати.

Працівників підприємст-
ва обурює позиція керівни-
ка «Цирконію» Самошоста І.І.
щодо небажання відновлення
виробничої діяльності підпри-
ємства. Колектив підприємст-
ва чітко розуміє, що відсут-
ність виробничої діяльності
взимку означає повну руйнацію
устаткування та обладнання.

Ще у червні цього ро-
ку профспілкова конференція
підприємства висловила недо-
віру Самошосту І.І. та направи-
ла вимогу до Міненерговугілля
про розірвання з ним трудово-
го договору. Міністерські чи-
новники, порушуючи чинне за-

конодавство, не поспішають
виконувати вимоги трудового
колективу підприємства. Тому
працівники підприємства ви-
магають від адміністрації під-
приємства, центрального і
місцевих органів виконавчої
влади: погасити заборгова-
ність із заробітної плати, а
потім вже проводити поділ та
реструктуризацію ДНВП «Цир-
коній».

Відновити виробничу ді-
яльність підприємства та
припинити свавільне звіль-
нення працівників.

Від Міненерговугілля: ви-
конання вимоги профспілко-
вої організації підприємства
про розірвання трудового
договору з керівником під-
приємства Самошостом І.І.

Від імені учасників
мітингу голова

профспілкового комітету
ДНВП «Цирконій»

В.Г. Кісільов

«Цирконій» від своїх вимог не відступає
СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНА КРИЗА ПО-ЧОРНОБИЛЬСЬКИ

21 липня відбулося чергове засідання
колегії Міністерства екології та природних
ресурсів України. У заході взяли участь
члени колегії: народні депутати України,
представник Адміністрації Президента,
керівники центральних органів виконавчої
влади, представники громадських органі-
зацій, керівники структурних підрозділів
міністерства.

Було обговорено широке коло питань щодо
організації, фінансово-бюджетного та законо-
давчого забезпечення у I півріччі 2014 року
роботи підприємств, які перебувають у сфері
підпорядкування Міністерства екології та при-
родних ресурсів України. 

Було також розглянуто стан організації
робіт «з виконання завдань, визначених
актами і дорученнями Президента України з
питань забезпечення формування та реалі-
зації державної політики щодо управління
зоною відчуження і зоною безумовного
(обов’язкового) відселення, подолання на-
слідків Чорнобильської катастрофи, зняття з
експлуатації Чорнобильської АЕС та пере-
творення об’єкта «Укриття» на екологічно
безпечну систему».

Як виконуються (чи не виконуються) дер-
жавні завдання у зоні відчуження на засіданні
розповів голова Державного агентства України
з управління зоною відчуження Володимир
Холоша. Він поінформував про проведену
роботу з усунення зауважень Комісії Адмініст-
рації Президента України щодо стану організа-
ції робіт з виконання завдань, визначених акта-
ми та дорученнями Президента України із
забезпечення формування та реалізації дер-
жавної політики в управлінні зоною відчуження.
Більшістю голосів стан організації робіт адмініс-
трацією зони відчуження визнано незадовіль-
ним. Серед трьох членів колегії Мінприроди,
хто голосував проти такого рішення, був Голова
Атомпрофспілки України Валерій Матов, який
також виступив на засіданні та висвітлив основ-
ні причини, що призвели до «незадовільного»
виконання підприємствами робіт у чорнобиль-
ській зоні відчуження.

Голова Атомпрофспілки Валерій Матов:
«Протягом тривалого періоду — вже більш

як п’ять років — відбувається хронічне недофі-
нансування з державного бюджету чорнобиль-
ських державних програм. Незважаючи на
обґрунтовані пропозиції та запити щодо виді-
лення необхідних бюджетних коштів, фінансу-
вання цих програм щорічно «урізається» на
10-20 відсотків. Як наслідок, відтерміновується,
а то й не вкладається у терміни реалізація
програм. 

Так було 2012 року, повторилося торік, оче-
видно, й цього року буде зменшено фінансу-
вання, — зазначив Валерій Матов. — Урядовці
не хочуть зрозуміти, що ситуація в зоні відчу-
ження виняткова. Підприємства зони відчужен-
ня виняткові, на них не можна «економити», і тут
особливо важливим є соціальний аспект.

Профспілковими фахівцями було підготов-
лено два законопроекти щодо необхідності
внесення змін до пенсійного законодавства у
частині вирішення для працівників Чорнобильсь-
кої атомної електростанції і підприємств зони
відчуження питання доставки пенсій на пільго-
вих умовах за Списком №1 до досягнення пен-
сійного віку. У червні цього року (13 червня 2014
року) за допомогою народного депутата Ми-
коли Рудьковського та профільного парламент-
ського комітету ми зареєстрували другий зако-
нопроект (проект закону «Про внесення змін до
розділу ХV «Прикінцеві положення» Закону
України «Про загальнообов’язкове державне
пенсійне страхування» (щодо виплати пенсій
особам, які брали участь у роботах на території
зони відчуження). Проект закону України «Про
внесення змін…» розроблено фахівцями Атом-
профспілки та ДСП ЧАЕС — Ред.). Поки що від-
бувається обговорення законопроекту, розгляд
його у комітетах Верховної Ради України.

Протягом 5 років ми намагаємося привер-
нути увагу й до іншого чорнобильського питан-
ня — постанови Кабінету Міністрів України
№831, прийнятої Урядом 2008 року, що регулює
життєдіяльність підприємств зони відчуження.
За нашої ініціативи дію постанови декілька разів
продовжували, остання пролонгація — до кінця
2014 року. І сьогодні нами направлені відповідні
звернення до Кабінету Міністрів України, до
Міністерства соціальної політики і низки інших
міністерств. Поки що відповіді немає. Від-
повідне рішення було прийнято IV Пленумом ЦК
профспілки, який відбувся 20 червня цього
року. Про необхідність вирішення цього питан-
ня говорив на профспілковому Пленумі і Голова
Державного агентства України з управління
зоною відчуження Володимир Холоша у своєму
виступі в частині проблемних питань, які не
дають змоги системно працювати і вирішувати
державні завдання у зоні відчуження.

Користуючись нагодою, під час колегії я
повторно вручив міністру екології та природних
ресурсів Андрію Мохнику підготовленого фахів-
цями Атомпрофспілки листа з відповідними
пропозиціями. На жаль, урядовець вважає, що
задоволення профспілкового клопотання та
вирішення питання «поки що не на часі».

Але ж згадана урядова постанова надзви-
чайно важлива для працівників зони відчужен-
ня. Нормативний документ регулює питання
Списку №1 — порядок нарахування пільгових
пенсій для більшості осіб, які працюють у зоні
відчуження, питання організації лікувально-
профілактичного харчування працівників, орга-
нізації проживання персоналу, який працює в
зоні відчуження вахтовим методом, надання
працівникам безкоштовного житла тощо. Якщо
дію цієї постанови не продовжити найближчим
часом (поки формується бюджетний запит на
наступний рік), практично з 1 січня наступного
року припиниться їх фінансування і, як наслідок,
за цим відбудеться стагнація чорнобильських
робіт».

Мінприроди визнало роботу адміністрації
зони відчуження незадовільною

В Желтые Воды воз-
вратились ребята, отды-
хавшие во вторую смену
в оздоровительном лагере
«Смена», расположенном в
пгт Кирилловка на Азовс-
ком море. Загорелые, от-
дохнувшие, переполненные
эмоциями от замечатель-
ного отдыха.

Виталина Бречко, 8 лет:
— Я первый раз в жизни

поехала в лагерь. Да и вообще
раньше на море никогда не
была. Мне очень понравилось
купаться, хотя я и не умела
плавать, но немного научи-
лась. Появилось много новых
друзей из Желтых Вод и дру-
гих городов. Вожатые были
добрые, веселые. Проводи-
лись интересные конкурсы.
Выиграла два браслета, а наш
отряд получил грамоту за кра-
сивый танец: мы очень хоро-
шо выступили. В столовой
кормили вкусно, мне нрави-
лись макароны с котлетами,
разные фрукты. Иногда скуча-
ла по родителям, но все равно
в «Смене» было очень хорошо!
Хочу поехать в лагерь и сле-
дующим летом.

Антон Бакум, 12 лет:
— Отдыхал в «Смене» уже

четвертый раз. Многие роди-
тели переживали, когда мы
ехали в лагерь, что в стране
идут военные действия. Но по
дороге и в Кирилловке все
было спокойно. Только один
раз мы видели, как пролетел
военный вертолет. В этом году
в «Смене» было много новых
мероприятий, стало еще ин-
тереснее. Погода была хоро-
шая, море теплое. В нашем
отряде были замечательные
вожатые. Только мы их назы-
вали «мэры», а каждый отряд
— это был отдельный «город»,
такая традиция в лагере. Наш
Вячеслав Дмитриевич выиг-
рал конкурс «Супермэр», мы
так за него болели! Раньше он,
как и мы, приезжал в «Смену»
отдыхать, был в числе активи-
стов. Потом руководил ком-
пьютерным кружком, а в этом
году уже стал вожатым. Пла-
нирую и в следующем году
поехать в лагерь!

Валерия Абрикосова,
12 лет:

— В этом году «Смена»
стала еще лучше, чем в про-

шлом! Было настолько класс-
но, что никому не хотелось
уезжать. С нами отдыхали
ребята из Белой Церкви, Ло-
зовой, Запорожья, Мелитопо-
ля и других городов. Были
такие, с кем мы подружились в
прошлые годы (уже четыре
раза была в этом лагере).
Кормили нас вкусно, был
«шведский стол», но смотре-
ли, чтобы мы всегда кушали
первое. Купались, загорали,

посещали кружки и секции. Я
ходила на плавание, в хорео-
графическую группу, на группу
поддержки (мы танцевали с
помпонами во время выступ-
лений наших ребят). В общем,
все отлично! Спасибо люби-
мому лагерю!

Елена КУБАРЕВА

Справка: Во вторую сме-
ну в лагере «Смена» отдох-
нули 89 детей работников
предприятий Желтоводс-
кой площадки, входящих в
Восточную объединенную
организацию профсоюза, а
72 ребенка отправились на
третью смену. В лагере
«Жемчужина» (на Черном
море, возле Очакова) во
вторую смену отдохнули 64
ребенка работников шахт
ВостГОКа, а 58 поехали на
третью смену.

ДІТИ ЛІТА-2014

Спасибо любимому лагерю!

НОВИНИ ЕНЕРГОАТОМА

Юрий НЕДАШКОВСКИЙ:
Атомная энергетика способна

обеспечить конкурентоспособность
Украины на внешних рынках

Атомная энергетика Украины имеет
все предпосылки для того, чтобы стать
стержнем украинской экономики, обеспе-
чив ее конкурентоспособность на внешних
рынках. Об этом заявил президент ГП
НАЭК «Энергоатом» Юрий Недашковский,
выступая с приветственным словом на
круглом столе, посвященном пятилетию
создания Ассоциации «Украинский ядер-
ный форум» (УЯФ), проходившем 10 июля.

По словам Ю. Недашковского, перед
Ассоциацией стоят задачи не только по
развитию международных связей, но и по
решению насущных проблем предприя-
тий ядерно-энергетической отрасли внут-
ри Украины. «Тот факт, что за прошедшие
5 лет количество членов УЯФ удвоилось,
достигнув 15, свидетельствует о том, что
Ассоциация справляется со своими за-
дачами», — отметил глава Компании.

Вместе с тем он подчеркнул, что атом-
ная энергетика остается крайне уязвимой
с точки зрения ее восприятия в обще-
ственном мнении. «Стоит признать, что
это восприятие в основном негативно.
Ядерно-энергетический комплекс так же
сильно подвержен влиянию политической
конъюнктуры. Глубоко заблуждаются те,
кто считает, что стоит руководителям
«Энергоатома» или Министерства энерге-
тики составить и утвердить привлекатель-
ные бизнес-планы развития атомной от-
расли, и она начнет реально развиваться.
Ничего подобного. Развиваться отрасль
сможет только в том случае, если этому
будут способствовать первые лица госу-
дарства и украинский политикум. Ми-
ровая практика показывает, что только
последовательная позиция руководства
страны в отношении развития ядерной
энергетики позволяет ей двигаться впе-
ред», — сказал Ю. Недашковский.

Глава Энергоатома подчеркнул, что
Кабинет министров Украины демонстри-
рует абсолютно новое отношение к атом-
ной энергетике, выделяя ей ключевую
роль в обеспечении стабильной работы
всей энергогенерирующей отрасли стра-
ны. Среди знаковых направлений разви-
тия отрасли, поддержанных Кабинетом
министров, Ю. Недашковский выделил
планы строительства новых энергоблоков
на площадках действующих АЭС и новых
площадках, которые вошли в кадастр, с
использованием энергетических реакто-
ров западного дизайна.

«Атомная генерация не только про-
изводит более дешевую электроэнергию,
чем ТЭС и даже гидроэлектростанции, но
и является самой чистой экологически.
Наша отрасль всегда была одной из наи-
более инновационных в технологическом
плане, но теперь нам нужно сделать ее
еще и привлекательной для инвестирова-
ния», — убежден Ю. Недашковский.

Выступая с докладом на круглом столе,
заместитель министра энергетики и уголь-
ной промышленности Украины Вадим
Улида отметил приоритетность разви-
тия ядерной энергетики, в контексте ре-
формирования топливно-энергетического
комплекса Украины. «До 2030 года доля
ядерной энергетики в общем объеме про-
изводства электроэнергии в Украине
будет сохраняться на уровне 50%. В связи
с этим задача министерства обеспечить
стабильное развитие ядерной промыш-
ленности и энергетики Украины. Принятие
новой концепции развития ядерной энер-
гетики ожидается до конца 2014 года и
будет включать в себя технические и
финансовые вопросы строительства но-
вых энергоблоков АЭС. Документ пред-
усматривает строительство завода по про-
изводству в Украине ядерного топлива, а
также строительство Централизованного
хранилища отработавшего ядерного топ-

лива. Научный и производственный потен-
циал Украины позволяет полностью реали-
зовать те конкурентные преимущества,
которые может обеспечить нашей эконо-
мике ядерно-энергетический комплекс»,
— отметил замминистра.

Первый вице-президент — техничес-
кий директор НАЭК «Энергоатом» Алек-
сандр Шавлаков выступил с подробным
докладом о текущей деятельности НАЭК
«Энергоатом», а также рассказал о планах
развития. В частности, он обратил внима-
ние на финансовое обеспечение инвести-
ционных программ Компании: «С апреля
текущего года Национальная комиссия
регулирования в сфере энергетики уже
трижды поднимала тариф «Энергоатома»
на отпуск электроэнергии. В целом тариф
был увеличен на 30% — до 30,31 коп. за
1 кВт-ч». Вместе с тем, он отметил, что на
работе Компании негативно сказывается
проблема неплатежей на рынке. «Если за
2013 год задолженность за отпущенную
АЭС электроэнергию составила около 400
млн. грн., то по итогам первого полугодия
2014 года «Энергоатом» недополучил уже
1,7 млрд. грн. Надеемся, что во втором
полугодии порядок в расчетах будет наве-
ден», — сказал    А. Шавлаков.

«Енергоатом» заявляє,
що сплачує податки та позабюджетні

платежі своєчасно та у повному обсязі
ДП НАЕК «Енергоатом» як соціально

відповідальна Компанія та сумлінний плат-
ник податків повідомляє про таке.

Протягом 2012–2013 років Компанія
сплачувала податки та обов’язкові платежі
авансами, в результаті чого станом на
30.06.2014 року в Компанії обліковується
переплата з платежів до державного бюд-
жету та позабюджетних платежів у розмірі
1 млрд. 636,0 млн. грн.

Протягом 2014 року підприємство у
жодному податковому періоді не мало
заборгованості з платежів до бюджету. Всі
податкові зобов’язання сплачуються своє-
часно та в повному розмірі. За перше пів-
річчя поточного року до бюджетів усіх рів-
нів сплачено 2 млрд. 857,5 млн. грн., що на
219,1 млн. грн. більше порівняно з першим
півріччям минулого року.

Станом на 30.06.2014 року заборгова-
ність ДП НАЕК «Енергоатом» перед бюд-
жетом відсутня.

Протягом І півріччя 2014 року на всі
звернення органів Міндоходів, що розташо-
вані поза межами м. Києва, в яких заре-
єстровані відокремлені підрозділи Компанії,
ДП НАЕК «Енергоатом» здійснювало сплату
податків авансом. Лише у червні сплачено
ресурсних платежів до бюджету авансом у
розмірі 11 млн. грн.

У І півріччі 2013 року Компанія спла-
тила податок на прибуток у розмірі 16,8
млн. грн., при тому, що у Компанії обліко-
вувалася переплата з цього податку у
розмірі 1,445 млрд. грн. Незаконні дії
попередньої влади призводили до вими-
вання обігових коштів та зменшення
активів Компанії.

За січень-лютий 2014 року Компанією
сплачено податку на прибуток у розмірі
5,72 млн. грн. при наявній переплаті з цього
податку у розмірі 1 млрд. 37,4 млн. грн.

Також станом на 30.06.2014 року в
Компанії обліковується переплата з части-
ни чистого прибутку (доходу), що підлягає
сплаті до державного бюджету державни-
ми унітарними підприємствами та їх
об’єднаннями у розмірі 523,75 млн. грн.

ДП НАЕК «Енергоатом» протягом І півріч-
чя 2014 року, як і у аналогічний період 2013
року, не здійснювало сплату частини чистого
прибутку (доходу), через наявну переплату.

За І півріччя 2014 року Компанією сплаче-
но ПДВ до бюджету по декларації на 84 млн.
грн. більше, ніж за аналогічний період 2013
року, та при розмитненні ядерного палива та
обладнання сплачено на 301 млн. грн. біль-
ше, ніж за аналогічний період 2013 року, що
на 46,8% більше порівняно з минулим роком.
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Как уже сообщал «Атомник Ук-
раїни», на спортивных площадках
реабилитационно-оздоровительно-
го комплекса ОП «Ривненская АЭС»
«Белое озеро» проведена XII Спар-
такиада Организаций молодежи
Атомпрофсоюза и VIII конкурс «Бо-
гатыри Атомпрофсоюза-2014».

Спортсмены всегда с удоволь-
ствием едут на «Белое озеро» — в
этот райский уголок украинского По-
лесья. Уникальный природный водо-
ем, теплый прием гостей. В свобод-
ное от спортивных баталий время
можно искупаться, порыбачить, по-
загорать, сходить в лес за грибами и
ягодами. Не ошиблась Организация
молодежи Атомпрофсоюза с выбо-
ром места проведения своего оче-
редного спортивного форума.

Традиционные хлеб-соль, марш-
парад команд участниц, поздравле-
ния, подъем национального флага…
и более 150 спортсменов, представ-
ляющих десять молодежных органи-
заций отрасли, вступают в борьбу за
личные и командные награды.

В этот раз предстояло опреде-
лить сильнейших в пяти видах спорта
— пляжном футболе и волейболе,
стритболе, настольном теннисе и
бадминтоне. И нужно отдать долж-
ное организаторам — в программе
каждой очередной Спартакиады
появляется своеобразная «изюмин-
ка», новый вид спорта. В это раз это
был женский турнир по бадминтону,
да еще и в пляжном варианте.

С него мы и начнем наш спарта-
киадный обзор.

Жребием участницы турнира
были «разбиты» на две подгруппы —
по пять в каждой, и в начале девушки
проводили предварительные игры,
определившие финалисток. А уже во
второй день четверка сильнейших и
разыграла комплект медалей. Со-
перницы по финалу оказались до-
стойными друг друга, и хотя порой
им не хватало мастерства, но все это
компенсировалось самоотвержен-
ной игрой и волей к девчат победе.
Интересно, что во всех четырех фи-
нальных поединках победитель оп-
ределялся только в третьей партии.

В итоге в увлекательном и
интригующем финале Анастасия
Якубская (РАЭС) — Ольга Остро-
ва (ЮУАЭС) побеждает хозяйка
турнира. «Работаю на РАЭС, ма-
шинистом насосных установок, —
говорит запыхавшаяся победи-
тельница. — Увлекаюсь многими
видами спорта. Играю за сборную
города по волейболу. Бадминтон
мне нравится, но в официальном
турнире играла впервые.

Серебро — у Ольги Островой,
бронза — у Евгении Пархоменко
(ЗАЭС).

Еще в одном женском турнире по
настольному теннису уверенно по-
бедила инженер КИЭП Вероника
Бернатович. Лишь второму призеру
— Екатерине Груше из Нетешина —
удалось выиграть у нее одну партию.
Третье место у Татьяны Бурдиной из
Славутича.

Интересно прошел мужской тур-
нир по стритболу. Этот вид спорта
часто называют уличным баскет-
болом. Как и год назад, звание чем-
пионов Спартакиады разыграли
между собой команды Хмельницкой
и Ривненской АЭС. Год назад, в
Энергодаре, победу праздновали
нетешинцы. Как будет в этот раз?
Удастся ли хозяевам площадки взять
реванш?

Захватывающий поединок дер-
жал многочисленных болельщиков в
напряжении до самой финальной
сирены, которая и зафиксировала
победу стритболистов Кузнецовска
— 9:4. Реванш состоялся, и успех
ребят не случаен. Тройка победите-
лей — Виталий Черевко, Олег Кор-
нийко и Андрей Скоклюк вот уже не-
сколько лет играют вместе в сборной
АЭС. В этом году успешно выступили

в областном чемпионате и регио-
нальной лиге. И вот новый успех.

Прошлогодние победители не-
тешинцы — вторые и третьи — южно-
украинцы.

Но самым увлекательным и не-
предсказуемым оказался турнир по
пляжному футболу. Спортивные
страсти и эмоции «зашкаливали» до
предела, а большинство матчей
заканчивались с перевесом в один
мяч одного из соперников или в слу-
чае ничейного результата победи-
тель определялся по серии пос-
лематчевых штрафных ударов. А
заключительный мини-турнир без
преувеличения стал настоящим фут-
больным триллером. В полуфинале
энергодарцы побеждают славути-
чан, а нетешинцы — южноукраинцев.
По регламенту — решающая встре-
ча: ЗАЭС — ХАЭС. Игра прошла под
диктовку южан, они дважды вели в
счете, и казалось, судьба матча уже
решена, до финальной сирены оста-
валось всего пять секунд. Но подоля-
не в последней своей отчаянной
атаке сравнивают счет, и теперь по-
бедителя должны определить после-
матчевые пенальти. Футболисты эту
процедуру часто называют «фут-
больной лотереей».

Здесь свое мастерство проде-
монстрировал вратарь нетешинцев
Игорь Лыхварь, который парировал
на один удар больше за вратаря
соперника и принес своей команде
желанную победу. А после этого
«куча мала» и радостный танец побе-
ды всей делегации Хмельницкой
АЭС. Вот состав команды-победи-
тельницы — Игорь Лыхварь, Игорь
Гончарук, Юрий Стасюк, Дмитрий
Мартыненко, Иван Маркевич.

Во встрече за третье место юж-
ноукраинцы победили славутичан, у
них бронзовые награды.

Финальные игры женского тур-
нир по пляжному волейболу вызвали
большой интерес и ажиотаж у зрите-
лей и представителей команд не
только потому, что они завершали
программу Спартакиады. Интрига
заключалась в другом — от их исхо-
дов решалась судьба общекоманд-
ного зачета Спартакиады. И если
коллектив ХАЭС к этому времени уже
обеспечил себе первое общеко-
мандное место, то на остальные два
в равной степени претендовало трио
команд ЗАЭС, ЮУАЭС и РАЭС. Кто
третий лишний?

Нетешинская пара девчат — Ека-
терина Сировская — Ольга Луговс-
кая в упорной борьбе в двух партиях
обыгрывают девчат из Энергодара,
и становятся чемпионами Спар-
такиады по пляжному волейболу.
Во встрече за бронзовые награды
ЮУАЭС — КИЭП сильнее оказалась
команда из Южноукраинска.

Программа XII Спартакиады
организаций молодежи исчерпана.
Но праздник спорта продолжался.
Многочисленные болельщики и от-
дыхающие перемещаются к спор-
тивной площадке, где начинается
VIII конкурс «Силачи Атомпроф-
союза-2014», доставивший огром-

ное удовольствие всем присут-
ствующим.

Девять молодых атлетов начи-
нают первый конкурс — «Колодец».
Спортсменам необходимо перене-
сти 200-килограммовый снаряд на
расстояние 15 метров. Быстрее все-
го это делает Александр Громов из
Южноукраинска. Он становится ли-
дером.

Но уже после второго конкурса
«Камень Атласа» (атлетам нужно
было перебрасывать через барьер
на количество раз огромный стоки-
лограмовый камень) его настигает
Руслан Скирда (НАЭК), и теперь у
обоих — по 42 очка. Семь баллов
уступает им многократный победи-

тель всеукраинских богатырских шоу
прошлых лет Сергей Марченко из
Желтых Вод. Многовато, ведь впере-
ди всего два упражнения.

Вот и наступил момент, когда
нужно проявить характер и волю к
победе. В третьем упражнении «Ко-
лесо» Сергей лучший и вплотную
приближается к лидеру, но по-преж-
нему уступает Руслану Скирде, те-
перь уже три балла. Решающим и
самым увлекательным стал конкурс
«Тяга машины» — спортсменам нуж-
но было на время протянуть авто на
расстояние 20 метров.

В своем коронном упражнении
Сергей Марченко снова лучший,

хотя из-за ошибки судей (точнее,
водителя авто) ему пришлось
выполнять это упражнение дважды.
Руслан Скирда в этом конкурсе
только третий.

Жюри оперативно подсчитывает
окончательные результаты: И вот
итоги: победитель — Сергей Мар-
ченко (ВостГОК) — 81 балл, лауреаты
конкурса — Руслан Скирда (НАЭК) —
80 баллов и Александр Шарга (ХАЭС)
— 77 баллов.

…Быстро пролетели три спарта-
киадных дня. Улеглись спортивные
страсти, заполнены строчки и табли-
цы судейских протоколов. Наступают
приятные и волнующие минуты
награждения победителей. Спорт-

сменов приветствует генеральный
директор ОП РАЭС Павлишин П.Я.

«Нынешняя Спартакиада — это
праздник спорта, дружбы и здо-
ровья, — говорит Павел Яремович.
— Спортивные достижения атомщи-
ков — это фундамент их трудовых
успехов, надежность в работе атом-
ной отрасли».

Вместе с заместителем Пред-
седателя Атомпрофсоюза Украины
Прудниковым Павлом Викторови-
чем, председателем ППО РАЭС
Мельником Иваном Михайловичем и
председателем Организации моло-
дежи Атомпрофсоюза Олещуком
Павлом он вручает памятные призы

победителям XII Спартакиады Орга-
низации молодежи Атомпрофсоюза:
за первое место — команде ХАЭС
(председатель организации — Вол-
ков Леонид), за второе — ЗАЭС
(председатель — Овчатов Максим) и
за третье — ЮУАЭС (председатель
— Момотов Вадим). Коллективы
ЗАЭС и ЮУАЭС набрали одинаковое
количество очков — по 33, но у энер-
годарцев в итоговой таблице больше
вторых призовых мест. И всего одно
очко уступили тройке победителей
хозяева Спартакиады — спортсмены
РАЭС, которые были лучшими в двух
видах Спартакиады — бадминтоне и
стритболе.

Вопрос капитану команды-побе-
дительницы Андрею Сломинскому:
«Довольны победой?». «Не то слово.
Легче победить в первый раз, чем
затем повторить успех. Мы побежда-
ем в Спартакиаде второй год под-
ряд. Но сегодня победа досталась
необычайно трудно».

Получили свои награды — ог-
ромные кубки-красавцы — и победи-
тели VIII конкурса «Богатыри Атом-
профсоза-2014».

Завершилось торжество моло-
дежного спорта атомщиков празд-
ничной дискотекой…

Проведение молодежной Спар-
такиады — большая честь и ответ-
ственность для любого коллектива.
Организация молодежи ППО Рив-
ненская АЭС (председатель — Сер-
гей Омельянец) очень ответственно
отнеслась к этому мероприятию, и
все удалось на славу.

А мелкие организационные ше-
роховатости — это дело поправимое.

Отдельная благодарность кол-
лективу РОК «Белое озеро» (дирек-
тор — Будь Л.И.), обеспечившему
прием, питание и размещение участ-
ников, главной судейской коллегии
(главный судья — Саворона В.В.),
которая квалифицированно и объ-
ективно организовала судейство.

Спартакиада Организации моло-
дежи Атомпрофсоюза традицион-
ная. Кто в 2015 году примет эстафету
от Кузнецовска?

Николай МЕРКУШЕВ
Фото автора и Иванны КОВБ

АТОМПРОФСОЮЗ. СПОРТ. МОЛОДОСТЬ
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4
ДП «СхідГЗК»: ДОБРОДІЙНА АКЦІЯ

Горняки и сотрудники Ингульской шахты активно
включились в кампанию по сбору средств для нужд вои-
нов украинской армии, принимающих участие в АТО на
Востоке и Юге Украины. Среди них несут нелегкую служ-
бу и 14 работников Ингульской шахты, призванные из
запаса в ряды Вооруженных Сил Украины.

По информации директора предприятия Равиля
Аглиулина, коллектив собрал 166 тысяч гривен, на кото-
рые было решено, в первую очередь, помочь своим кол-
легам, бойцам украинской армии, приобрести необхо-
димое снаряжение.

Заместитель директора по общим вопросам
Александр Израйлов организовал сбор заявок среди
военнослужащих-горняков, согласно которой была про-
изведена закупка воинского снаряжения. Наши солдаты
в первую очередь просили приобрести для них броне-
жилеты и каски… 

Таким образом, было закуплено десять бронежиле-
тов и десять современных касок. Цену сертифицирован-
ного бронежилета удалось снизить до 2900 гривен за
счет закупки большой партии снаряжения. Кроме того,
для бойцов АТО закупили ботинки, защитные очки,
армейские рюкзаки, спальные мешки, обмундирование,
майки, футболки и многое другое.

Некоторые посылки уже дошли до адресатов, к дру-
гим воинам, которые находятся в зоне боевых действий,
посылку доставляют через волонтерские службы.

Следует отметить высокую ответственность кирово-
градских горняков в организации помощи украинской
армии, которая, как и вся страна, оказалась в смертель-
но опасной ситуации. Особенно солдаты, принимающие
участие в АТО, ведь не по их вине армия сначала оказа-
лась не готовой к встрече с вооруженным и экипирован-
ным по последнему слову техники противником. Горняки
говорят, мол, по большому счету, защищать свою стра-
ну, свое предприятие и свои семьи должен каждый муж-
чина, поэтому хотя бы помочь приобрести необходимое
в бою снаряжение нашим товарищам, защищающим нас
от врага, — это минимум, что должен сделать настоя-
щий гражданин.

Сергей ПОЛУЛЯХ

Горняки — воинам-горнякам

ВИХОВАНЦІ ДЮСШ ВП ЗАЕС

Работники Восточно-
го горно-обогатитель-
ного комбината в оче-
редной раз не на словах,
а на деле показали
свое неравнодушие и
активную гражданскую
позицию. Приятно осо-
знавать, что мы — на-
стоящий трудовой кол-
лектив, способный на
серьезные поступки. На
городском оперативном
совещании 7 июля со-
ветник гендиректора по
правовым и социальным
вопросам ГП «ВостГОК»
Владимир Гарячий сооб-
щил, что на предприятии
прошла благотворитель-
ная акция. Каждому ра-
ботнику комбината было
предложено доброволь-
но перечислить свой од-
нодневный заработок (ли-
бо другую посильную
сумму на его усмотре-
ние) для приобретения
средств защиты и дру-
гих необходимых вещей
востгоковцам, принимаю-
щим участие  в антитер-
рористической операции.
На призыв откликнулись
92% работников пред-
приятия — каждый из них
сам определил, сколько

хочет перечислить в по-
мощь своим коллегам,
которые находятся в го-
рячих точках и нуждают-
ся в бронежилетах, кас-
ках, берцах, биноклях,
медикаментах и т.д. А
таких людей насчитыва-
ется более шести-десяти.

В итоге было соб-
рано 620 тыс. 380 грн. Из
этой общей суммы ра-
ботники Желтоводской
площадки сдали 195 тыс.
523 грн., работники Ин-
гульской, Смолинской и
Новоконстантиновской
шахт комбината — 424 тыс.
857 грн.

Средства перечисля-
ются на специальный
счет, открытый профко-
мом комбината. За эти
деньги приобретаются
необходимые средства
защиты и передаются мо-
билизованным. С каждым
налажена связь, чтобы
выяснить, в чем конкрет-
но нуждается человек.
Как уже сообщалось, пол-
ный отчет о расходова-
нии собранных средств
будет представлен в
СМИ. Городской голова
Василий Тарасенко одо-
брил работу, проведен-

ную градообразующим
предприятием, и сооб-
щил, что такая же акция
пройдет среди работни-
ков исполкома. По этому
поводу мэр процитиро-
вал афоризм Наполео-
на Бонапарта: «Народ, не

желающий кормить свою
армию, вскоре будет вы-
нужден кормить чужую»
и призвал присоедини-
ться к акции работни-
ков всех предприятий
города.

Елена КУБАРЕВА

620 тысяч гривен для нужд армии

Фотоинформация
Такое обмундирование и средства защиты

приобретено профкомом комбината для переда-
чи мобилизованным востгоковцам. На военно-
служащем: каска кевларовая, балаклава, костюм,
бронежилет, сумка-рюкзак. Также приобрета-
ются наколенники, футболки, бинокли, такти-
ческие очки, карематы, укомплектовываются
мини-аптечки в зависимости от потребностей
каждого мобилизованного.

С 22 по 30 июня 2014
года в г. Мант-ла-Жоли
(Франция) проходил Чем-
пионат Европы по гребле на
байдарках и каноэ среди
молодежи до 23 лет. В соста-
ве сборной команды Украи-
ны в Чемпионате принимали
участие воспитанники ДЮСШ
ОП «Запорожская АЭС» мас-
тера спорта Украины Давы-
дов Денис и Бабак Людмила. 

На дистанции 1000 мет-
ров в каноэ-четверке Давы-
дов Денис стал бронзовым
призером. На соревнованиях
вместе со спортсменами
находился их личный тренер
Снежко Сергей Степанович.
В соревнованиях приняли
участие 800 спортсменов из
34 стран. Эта поездка стала
возможной благодаря фи-
нансовой поддержке проф-
союзного комитета ГП НАЭК
«Энергоатом» и лично его
председателя Лыча Алексея
Васильевича. Также выража-
ем слова благодарности ад-

министрации ОП ЗАЭС, ко-
торая предоставляет пре-
красную спортивную базу
для тренировок, и профсо-
юзному комитету ОП ЗАЭС

за финансовую поддержку
при подготовке к соревнова-
ниям.
На фото: ДАВЫДОВ Де-
нис и тренер СНЕЖКО С.С.

Поддержка от профлидера НАЭК

СПОРТИВНА ЧЕСТЬ СПІЛЧАН

З 24 по 29 червня 2014 року у місті
Чернігові відбувся відкритий чемпіонат
ЦР ФСТ «Україна» з боксу серед чолові-
ків.

Понад 100 осіб з усіх областей України
взяли участь у чемпіонаті.

Боксери міст Южноукраїнськ та Куз-
нецовськ показали такі результати:

чемпіоном у суперважкій категорії
(+91кг) став Віктор Труш, відділення боксу
спортклубу «Олімп» (тренери Борець М.М.,

Колесник Г.П.). Провівши на чемпіонаті три
поєдинки, два з яких закінчив достроково у
першому раунді, Віктор виконав норматив
майстра спорту України.

Бронзовими призерами стали:
у ваговій категорії до 80 кг — Ігор

Костриця, м. Южноукраїнськ (тренери Бо-
рець М.М., Колесник Г.П.).

у ваговій категорії до 91 кг — Валерій
Бірюков, м. Кузнецовськ (тренер Корнілов
Є.Ж.).

«Атомні рукавички» — найкращі

На чемпіонаті Європи з фехтування в
скарбничку України другу медаль при-
несла збірна команда жіночої шаблі.

Оскільки в європейському рейтингу
збірна України посідає друге місце, у 1/8
фіналу наші дівчата не фехтували, а поча-
ли свої змагання відразу з чвертьфіналу,
де їхніми суперницями стали іспанки. Цю
зустріч нетішинки Ольга Жовнір та Галина
Пундик та їхні подруги по команді Олена
Вороніна і Ольга Харлан завершили з
рахунком 45:43 на свою користь, і, відпо-
відно, пройшли в півфінал, де на них чека-
ли француженки.

Господарки турніру з першого ж бою
захопили ініціативу у свої руки і утримували
її усю зустріч. І таким чином наша збірна не
потрапила у фінал чемпіонату Європи.

А в матчі з угорками українки лідирува-
ли усю зустріч і в підсумку вибороли брон-
зову нагороду.

Перше місце в загальномедальному залі-
ку чемпіонату Європи-2014 посіла Італія — в
її активі 4 золота, 3 срібла і 3 бронзи. В активі
України, як і у перелічених країн, — одне
золото і одна бронза. Золоту особисту наго-
роду завоювала шаблістка Ольга Харлан, а
бронзу взяла команда шаблістів.

Нетішинки здобули бронзу
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